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voorbereid die nagenoeg aile in de vorm van besluitwetten in '44 in het
Londense Staatsblad gepubliceerd zijn. Die voorbereiding vond, al was er
ook op sommige terreinen in '41 en '42 een aanloop, plaats in de periode
januari '43-september '44; van al die wetsbesluiten (de materie welke wij
in ons overzicht aanduidden, werd in twee-en-zeventig besluiten geregeld)
verschenen er in september '44 drie-en-zestig en daarvan twee-en-twintig
op die ene dag 4 september '44 - dag waarop Antwerpen bevrijd werd en
algemeen werd verondersteld dat heel Nederland binnen enkele dagen,
hoogstens enkele weken, bevrijd zou zijn.
De gang van zaken bij de voorbereiding van die wetsbesluiten was deze-

dat de minister, tot wiens terrein zij behoorden, een ontwerp liet opstellen
of zelf opstelde; dat ontwerp werd besproken in de Commissie-Terugkeer
en vervolgens, na al of niet gewijzigd te zijn, door het kabinet. Daarna
werd het met een memorie van toelichting aan de Buitengewone Raad van
Advies voorgelegd. Die Raad bracht er een schriftelijk advies over uit dat
menigmaal tot nieuwe wijzigingen leidde. Het 'definitieve' ontwerp-wets--
besluit werd aan de koningin ter ondertekening voorgelegd en had zij haar
handtekening geplaatst, dan contrasigneerden de betrokken ministeris)
alsmede de minister van justitie (de belangrijkste wetsbesluiten werden door
alleministers gecontrasigneerd) en verscheenhet wetsbesluit in het Staatsblad.
Per ontwerp behoefde het kabinet de Buitengewone Raad van Advies
slechts eenmaal te raadplegen, maar het geschiedde wel (dat gold met name
voor de besluiten ten aanzien van de bestuursvoorziening) dat het kabinet
in het licht van de door de Raad uitgeoefende kritiek zijn voorstellen
ingrijpend wijzigde en dan vond een tweede behandeling door de Raad
plaats. Dat gehele proces van formulering en consultatie moet men niet
zien als een proces dat zich in gescheiden compartimenten afspeelde.Er was
veel informeel contact tussenministers en leden van de Buitengewone Raad
van Advies en wat de belangrijkste te treffen regelingen betrof, was aan de
koningin al in een vroeg stadium bekend wat de ministers dachten voor te
stellen: prins Bernhard was lid van de Commissie-Terugkeer en woonde
een groot deel van de vergaderingen dier Commissie bij, en Beelaerts, haar
naaste adviseur, was voorzitter van de Buitengewone Raad van Advies.
Was er een diepgaand meningsverschil tussen de ministerraad en de koningin
(dat heeft zich het duidelijkst gemanifesteerd ten aanzien van de vraag, hoe
bij de 'terugkeer' een college gevormd kon worden dat vóór de verkiezingen
de plaats van de Staten-Generaal zou innemen), dan trachtten zowel de
koningin als de ministers de Buitengewone Raad van Advies aan hun zijde
te krijgen. Was er eenstemmigheid tussen de ministerraad en een meerder-
heid van de Buitengewone Raad van Advies, dan behoefde daar overigens
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